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PRO Distriktet Jämtlands län 

 

Protokoll fört vid PRO Jämtlands läns distrikts HÖSTMÖTE 
Datum: 2022-11-02 
Tid: 10.00 – 14.00 
Plats: Totohallen Travet 
§§ 21 - 33 

 

 

§ 21 Mötet öppnas 

Vice ordförande Gertrud Nygren hälsar alla hjärtligt välkomna. Mötet ajourneras gen-

ast för att lämna plats åt 1177 som informerar om sin verksamhet. 

 

Linda Henriksson pratar om hur stor del av befolkningen som använder internet, 

bank-ID och e-legitimation. Nu finns också Freja e-id för dem som inte har eller kan 

använda bank-ID eller e-legitimation. Hon visar statistik över utvecklingen av använ-

dandet av e-tjänster de senaste 12 månaderna. Det har blivit en uppgång som visar att 

många pensionärer kan använda vård-appen samt kan logga in på 1177. Det största 

hindret är att man är rädd att göra fel. 

 

Andreas Silverdahl visar exempel på vad man kan läsa på 1177:s sidor. 1177 är en nat-

ionell plattform. I journalen kan man läsa vad som skrivits i den efter provtagningar 

och besök hos läkare eller sköterska, m.m. 

Under fliken hälsoval är det antal e-tjänster, bl. a; av- eller omboka tid, förnya hjälp-

medel, förnya recept och att få kontakt. 

Privata hälsocentraler har samma tillgång till 1177. Gällande vaccinationstider så be-

stämmer varje hälsocentral själv vad de lägger ut beträffande bokning av tider. Vissa 

har drop-in-tider och andra har web-bokning. Det kommer att se olika ut. 

 

Önskemål från höstmötet är att ha en kanal in till vården dvs att kunna skriva med-

delanden till vårdgivaren. 

 

Nyheter i e-tjänsten är att man kan träffa doktorn i telefonen, vilket blir det nya nor-

mala. Fler bokade tider visas, spärrtjänst kan läggas in och man kan lämna syn-

punkter och klagomål. 

 

Harriet Jorderud, som sitter i patientnämnden, meddelar att man nu får in fler ären-

den via 1177 än via telefon eller brev. 

All information under 1177 gällande covid 19 är medicinskt granskad. 
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Höstmötet återupptas 11.00. 

 

§ 22  Beslut om kallelse skett stadgeenligt 

 Kallelse till höstmötet gick ut 2022-08-31. Handlingar skickades ut 2022-10-19. 

 Höstmötets deltagare anser sig kallade i stadgeenlig ordning. 

 

§ 23  Ombudsupprop 

Ombuden avprickas vid ankomst och listan utgör röstlängd. 55 deltagare varav 38 är 

röstberättigade. 

 

§ 24  Fastställande av dagordning 

Den föreslagna dagordningen godkänns. Under punkt 11 rapporter kommer Inger 

Breil att informera om RPR/KPR, Gertrud Nygren om friskvård samt Wången. Under 

punkt 12 övrigt vill valberedningen ha ordet. 

 

§ 25 Val av justerare och rösträknare 

 Pia Edblad och Bo Johansson utses att justera dagens protokoll. 

 

 § 26 Fastställande av verksamhetsplan 2023    

 Förslaget till verksamhetsplan gås igenom rubrikvis. 

 

 Pensionärsråden i Jämtlands län. Harriet Jorderud tackar för förtroendet att vara sam-

mankallande för RPR, Regionala Pensionärs Rådet. Ledamöterna i RPR och KPR,  

Kommunala Pensionärs Rådet kommer att kallas till utbildning 24 januari 2023. 

 Leif Åberg: På Wången pratades det om att det är ömsom vin ömsom vatten i KPR. 

Han tycker att distriktet ska skriva till kommunerna om deras ansvar för KPR. 

 Roland Johansson håller med och menar att om det kommer från distriktsstyrelsen så 

kanske det kan bli lite fart. Tas upp på nästa styrelsemöte. 

 

 Studier: Roland Johansson, valberedningen uppmanar alla att redan nu tänka på och 

nominera lämpliga kandidater till uppdrag i distriktsstyrelsen. 

 

 Friskvård: Datum för 2023 års friskvårdsdag är bestämt till 27/9. 

 

 Höstmötet beslutar bifalla styrelsens förslag till verksamhetsplan för 2023. 

 

§ 27  Fastställande av medlemsavgift för 2023 

 Höstmötet beslutar att medlemsavgiften till PRO-distriktet sak vara oförändrad, 35 

kronor. 
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§ 28  Fastställande av budget 2023 

 Anitha Olofsson redogör för arbetets gång i budgetarbetet. Först hålls en budgetbe-

redning dit verksamhetsansvariga lämnar sina förslag till aktiviteter och budgetyr-

kande för dem. Sedan behandlas det samlade budgetförslaget i Au och styrelse. Nu 

överlämnas den till höstmötet för fastställande. 

 Anitha Olofsson går igenom budgetförslaget vilket ger ett beräknat plusresultat på 

7 650 kronor. 

Sven Vigren anser att det är en tight budget som inte ger styrelsen så stora möjligheter 

till utvikningar.  

Anitha menar att styrelsen gör så gott den kan för att stötta föreningarna t ex med stu-

dier. 

Leif Åberg: Ett sätt att förbättra ekonomin är att få in nya medlemmar. Om alla hjälps 

åt så kanske vi kan bli flera. Ingrid Erixon meddelar att just nu är vi 8 199 medlemmar 

i PRO Jämtlands län. 

 

Höstmötet beslutar godkänna förslaget till budget för 2023. 

 

§ 29  Information från kongressen 

 Harriet Jorderud informerar från kongressen. Det var 6 ombud fån Jämtland; Anitha 

Olofsson och Elsy Johansson PRO Lugnvik, Anna-Liisa de Faire PRO Västjämtland, 

Åke Edin PRO Bräcke samt Gertrud Nygren och Harriet Jorderud PRO Leva livet. 

 Åsa Lindestam valdes till ny ordförande. Anitha Olofsson valds till revisorsersättare 

och Gertrud Nygren valdes till ersättare i valberedningen. 

- Kongress kommer även fortsättningsvis att hållas vart 4:e år med en mellankon-

gress vartannat år. Antal ombud minskas från 240 till 150. Nästa kongress blir 2026 

och dessförinnan en mellankongress 2024. 

- Som medlem har man möjlighet att delta i andra föreningars aktiviteter. 

- Fr o m 2023-01-01 finns möjlighet till stödmedlemskap för personer 18 – 65 år. Av-

giften blir 250 kr. 

- Styrelserna i alla organisationsled har möjlighet att besluta om att genomföra mö-

ten digitalt. 

- Styrelsen ska bestå av minst 3 ledamöter. Årsmötet väljer ordförande och kassör 

särskilt. Övriga funktioner kan årsmötet välja eller låta styrelsen fördela inom sig.  

- Kravet på höstmöte tas bort. 

- Beslut om sammanslagning av föreningar ska ske i samråd med distriktets styrelse 

och meddelas riksorganisationen. 

- Höjd allmän pension, kravet på att premiepensionssystemet ska avskaffas har ta-

gits bort i det nya handlingsprogrammet. PRO vill se en ”gas” som höjer pens-

ionen i goda ekonomiska tider som kompensation för ”bromsen” som sänker pens-

ionerna i sämre tider. 
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- PRO ska verka för att tandvårdsstödet ska få ett separat högkostnadsskydd på 

samma nivå som sjukvården. 

- Fr o m 2023-01-01 höjs medlemsavgiften till PRO Riks till 200 kronor. 

- Administrationsbidraget till distrikten sänks från 135 000 till 120 000/distrikt. 

 

  Viktigast nu för PRO är att få stopp på medlemstappet genom att; 

- Ha aktiviteter som får medlemmar att bli kvar. 

- Rekrytera nyblivna pensionärer. 

- Visa att PRO finns. 

 

 Höstmötet ajourneras för lunch 12.00. 

Förhandlingarna återupptas 13.00 

 

§ 30  Trippelskrapet 

Majlis Ek: En lotterikonferens äger rum 15-16/11 och nyheterna för 2023 kommer att 

presenteras då. 

De nya lotterna för 2023 är försenade till vecka 48 vilket innebär att redovisningen 

också blir senarelagd. I mitten av januari kommer Majlis att skicka ut meddelande till 

föreningarna. 

Det är 9 föreningar som inte kommit i gång med försäljningen efter pandemin. Trots 

det så är 19 000 lotter utlämnade. 

Majlis hoppas också att träffar för lotteriansvariga i föreningarna kan ordnas under 

året. 

 

§ 31 Rapporter 

 Inger Breil, vice ordförande i RPR (regionala pensionärsrådet): 

Det är ny mandatperiod 2023 och därmed nya ledamöter. Ledamöterna i RPR valdes 

på årsmötet 2022 och är Harriet Jorderud, Åker Edin och Eva Simonsson som ordina-

rie och Siv Risberg Borgh, Lennart Hobring och Kerstin Åberg som ersättare. 

Nya ledamöter i KPR (kommunala pensionärsrådet) ska väljas på samorganisationer-

nas höstmöten. 

Inger uppmanar ombuden att ta kontakt med ledamöterna om det är någon fråga de 

vill ska tas upp i RPR. Det är 6 möten per år och innan dessa håller ordförande och 

vice ordförande beredningsmöte. Efter varje möte lämnar hon en sammanställning på 

PRO-distriktets hemsida. 

Inger lämnar nu sitt uppdrag i RPR och hon tackas för sitt oförtrutna arbete där. Hon 

kommer att avtackas senare. 

 

Gertrud Nygren: Utvärdering av ordförandekonferensen på Wången gav 4,5 poäng av 

5 möjliga. Det var problem med tekniken annars var det mesta bra. Det var aktuella 
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frågor på dagordningen. Önskan att RPR/KPR finns med varje gång. Man var överens 

om att fortsätta hålla konferensen på Wången. 

 

Gertrud Nygren, Friskvård: Det var 22 deltagare vid friskvårdsutbildningen som hölls 

i samarbete med PRO Brunflo. Utvärderingen gav 9,4 poäng av 10 möjliga.  

Det kom fram lite nya förslag på vad man kan och vill göra ute i kommunerna. Det 

var andra önskemål än tidigare år. Samtidigt kritiserade man kommunerna för att de 

inte vill släppa in PRO. Man vill ha till möten med kommunerna för att informera om 

vad PRO kan erbjuda av friskvårdsinsatser för de boende. Bl.a för att förebygga fallo-

lyckor. 

Benny Brovinger har blivit Svenska Fotbollsförbundets ambassadör för gåfotboll i vårt 

län. Det går att boka in honom för hjälp att komma i gång med gåfotboll i förening-

arna. 

  

§ 32 Övriga frågor       

Mats och Madelene Borgström, ABF, informerar om att de har funktionsutbildningar 

2 gånger per år i Östersund. De vill ha in önskemål om det finns behov i någon annan 

kommun. 

ABF vill också ha in aktuell rapport om föreningarnas styrelser. Rapportblankett kom-

mer ut tillsammans med inbetalningsuppgift om medlemsavgiften. Kolla också att 

föreningen har rätt mailadress. 

Madelene kommer att finnas på PRO:s kansli i Folkets Hus tisdagar 08.00 – 12.00. 

 

Mats Borgström berättar om ett upprop från ABF:s ordförande Rober Uitto. Elisabet 

Sandler håller på att skriva en bok om bakgrunden till ABF:s bildande. Folkbildning 

är grunden till Sveriges starka demokrati. Bl a ska Maj Sandler som är en av de som 

drev folkbildningstanken intervjuas. Han vill att våra organisationer är med och bi-

drar ekonomiskt till att detta blir möjligt. ABF:s styrelse har beslutat att bidra. Budget 

för projektet är på 300 000 kr. Förfrågan har gått ut till olika föreningar. 

Frågan hänskjuts till distriktsstyrelsen. Varje förening får göra som den vill. 

 

Inger Breil undrar om det bara är medel som behövs. Vi som finns på mötet i dag har 

mycket historia att bidra med. Mats ska vidarebefordra den idén. 

 

Valberedningens sammankallande Roland Johansson återupprepar att alla ska fun-

dera på och nominera lämpliga kandidater till uppdrag i distriktsstyrelsen. 

 

Marianne Stålberg: Den gamla regeringen sa att försörjningsstödet skulle ökas. Ansva-

rig tjänsteman i Östersunds kommun säger att det inte finns någon lag på det så där-

för kommer det inte att ske i den kommunen. Vi bör skriva något om det. 
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Wångendagarna var bra. Diskussionerna om KPR visar att kommunerna inte har till-

räckligt stor respekt för KPR. Vi bör göra ett uttalande även om det. 

Det är höstmötets mening att styrelsen uppdras att skriva ett uttalande om försörj-

ningsstödet och KPR. Även behovet av stöd till PRO-föreningarna bör påtalas. 

 

§ 33 Avslutning 

 Gertrud Nygren tackar för visat intresse och förklarar mötet avslutat. 

 

 

 

 

  Vid protokollet: 

 

 

 ………………………………….   

 Elsy Johansson, sekreterare   

 

 

 

 …………………………………        

          Gertrud Nygren, ordförande  

 

 

 

 

 …………………………………..  ……………………………………. 

 Pia Edblad, justerare  Bo Johansson, justerare 

  


